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ACTA DE LA SESSIÓ Nº 4/2019, DE CARÀCTER ORDINARI, DE L’ AJUNTAMENT PLE 

CELEBRADA EL VINT-I-HUIT DE MARÇ DE DOS MIL DINOU. 
 
Al municipi de Canals, en el Saló de Sessions de la casa consistorial, Pl. de la Vila núm 9, el 

vint-i-huit de març de dos mil dinou, essent les vint-i-una hores i nou minuts (21:09 hores). 
 
Presideix el Sr. Alcalde D. Ricardo Requena Muñoz, assistint els regidors/es D. Manuel 

Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio 
Sanchez Aguado, Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromis); D. Antonio Manuel 
Orea Pedraza i D. Adriá Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido 
Centelles (del Grup Municipal EUPV);  D. Fernando Gimenez Alcalde, D. Antonio Pérez García, Dª 
Andrea Sisternes Martorell,  D. Francisco López Trigueros i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup 
Municipal Popular); D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco  (del Grup Municipal 
Reiniciem Canals). 

 
No assisteix Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no adscrita), ni D. Joan Carles 

Pérez Pastor (del Grup Municipal Compromis). 
 
Assisteix com a Secretari D. José Mª Trull Ahuir, Secretari de l’Ajuntament de Canals.  
 
Havent-se comprovat la presència del President i del Secretari, així com l’existència del 

quorum exigit per l’artícle 90 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel que  s’aprova el 
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals (d’ara en avant ROF) 
per a la vàlida constitució del Ple, el Sr. President declara oberta la sessió que es va desenvolupar 
d’acord amb el següent,  

 
ORDRE DEL DIA 

 
 1. DACIÓ DE COMPTE DE DIFERENTS ASSUMPTES MUNICIPALS. 

 
 1.1. DACIÓ DE COMPTER DE LA PROPOSTA DEL REGIDOR DE PESONAL EN RELACIÓ 
A LA CONSTITUCIÓ DE LA COMISSIÓ  PERMANENT D’IGUALTAT PER A LA REALITZACIÓ D’UN 
PLÀ D’IGUALTAT ORGANITZACIONAL DE L’AJUNTAMENT DE CANALS. 
 
 1.2. DACIÓ DE COMPTE  DE COMUNICACIÓ DEL TSJCV SOBRE PRÒRROGA DE 
MANDAT DE JUTGE DE PAU TITULAR. 
 
 I  ALTRES ASSUMPTES 

 
  

PART RESOLUTIVA 

    
 2. APROVACIÓ, SI ESCAU, DELS ESBORRANYS D’ACTES CORRESPONENTS A LES 

SEGÜENTS SESSIONS DE L’AJUNTAMENT PLE: 

 -Minuta 01 de 31 de gener de 2019. 
  
 3. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA MUNICIPAL DE 
COORDINACIÓ ADMINISTRATIVA, BENESTAR SOCIAL I GOVERN OBERT. 
 

3.1. ELECCIÓ DE JUTGE DE PAU TITULAR. 
 
4. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA MUNICIPAL DE 

SOCIETAT, CULTURA, D’URBANISME I MEDI AMBIENT. 
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4.1. PROPOSTA D’ACORD DEL REGIDOR DELEGAT DE L’ÀREA A. “ÀREA D’ECONOMIA”, 

SOBRE SOL.LICITUD D’ADHESIÓ A LA CENTRAL DE CONTRACTACIÓ DE L’ESTAT.  
 

 5. PROPOSICIÓ AMB RELACIÓ A LA SOL·LICITUD D’AJUDES DESTINADES A LA 
REALITZACIÓ D’ACTIVITATS DE VOLUNTARIAT AMBIENTAL EN PREVENCIÓ D’INCEDIS 
FORESTALS. 
 
 6. ASSUMPTES D' URGENCIA (ARTS. 83 I  91.4 DEL ROF). 
 

PART DE CONTROL DELS ÒRGANS DE GOVERN 

           
 7. DACIÓ DE COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA PRESES DES DE LA 
DARRERA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA, D’ACORD AL QUE DISPOSA L’ARTICLE 42 DEL 
R.O.F. 

8. DACIÓ DE COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN LOCAL 
PER DELEGACIÓ DEL PLE MITJANÇANT ACORD DE DATA 14-07-15, D’ACORD AL QUE 
DISPOSA L’ARTICLE 115 DEL R.O.F.  

 
            9. PRECS I PREGUNTES. 
 
............................................................................................................................................................ 
 
 

1. DACIÓ DE COMPTE DE DIFERENTS ASSUMPTES MUNICIPALS. 
  
 1.1. DACIÓ DE COMPTE DE LA PROPOSTA DEL REGIDOR DE PESONAL EN RELACIÓ 
A LA CONSTITUCIÓ DE LA COMISSIÓ  PERMANENT D’IGUALTAT PER A LA REALITZACIÓ 
D’UN PLÀ D’IGUALTAT ORGANITZACIONAL DE L’AJUNTAMENT DE CANALS. 
  
 Es dona compte del següent escrit: 
 

“PROPUESTA DEL CONCEJAL DE PERSONAL, DE FECHA 8 DE MARZO DE 2019, SOBRE 

DACIÓN DE CUENTA DE LA CONSTITUCIÓN DE LA COMISIÓN PERMANENTE DE IGUALDAD 

PARA LA REALIZACIÓN DE UN PLAN DE IGUALDAD ORGANIZACIONAL DEL AYUNTAMIENTO 

DE CANALS. 

 

ANTECEDENTES 
 

I.- Que según el artículo 46 de la Ley Orgánica 3/2007, de 22 de marzo, para la igualdad efectiva 
de mujeres y hombres un Plan de Igualdad es un conjunto ordenado de medidas, adoptadas después de 
realizar un diagnóstico de situación, tendentes a alcanzar en la empresa la igualdad de trato y de 
oportunidades entre mujeres y hombres y a eliminar la discriminación por razón de sexo. 

 
El Plan de Igualdad es una clara inversión para garantizar los objetivos integrales de la entidad, al 

ser un elemento estratégico que introduce en las empresas formas innovadoras de gestión y mejora su 
eficacia organizativa, aportando además una imagen positiva de la entidad. Se consigue que la política 
de igualdad se convierta en uno de los ejes prioritarios de la cultura empresarial, la cual, incorporada de 
forma permanente en la gestión del capital humano de la entidad garantizará, de forma efectiva, que 
tanto las mujeres como los hombres cuenten con las mismas oportunidades en el acceso, participación y 
permanencia en todas las prácticas de dicha gestión. 
 

Su aprobación tiene por objeto: 

 Eliminar los desequilibrios en el acceso y participación de mujeres y hombres en la organización. 
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 Asegurar que los procesos de gestión de recursos humanos (selección, clasificación profesional, 
promoción y formación, retribuciones) respetan el principio de igualdad de trato y oportunidades. 

 Favorecer, en términos de igualdad entre mujeres y hombres, la conciliación laboral, personal y 
familiar. 

 Prevenir el acoso sexual y del acoso por razón de sexo. 
II.- Que la Ley establece que las medidas o el Plan de Igualdad se deberán negociar, y en su 

caso acordar, con la representación legal del personal. Así pues, en la elaboración y diseño del Plan 
intervendrán: 

 La Dirección de la empresa. 

 La representación legal de trabajadores y trabajadoras o, en su defecto, con los propios 
trabajadores o trabajadoras 

 
Si se considera necesario en la negociación, se podrá contar con la asistencia en las 

deliberaciones de asesores, que intervendrán, con voz pero sin voto. 
 
Así, para asegurar la participación del personal en todas las fases del programa es necesario 

crear una estructura específica, como las Comisiones permanentes de igualdad. El Comité ó Comisión 
permanente de igualdad es un órgano paritario, formado por representantes de la empresa y 
representantes de los trabajadores y trabajadoras. Debe estar compuesto de mujeres y hombres, ya que 
es un tema que interesa y beneficia a todas las personas. Además, es recomendable que por parte de la 
empresa lo integren personas en puestos influyentes, con capacidad de decisión y que estén ubicados 
en diferentes departamentos, no sólo en RRHH, para que las aportaciones sean lo más diversas 
posibles. El número de miembros oscila en función de las características y dimensiones de la empresa. 
Frecuentemente están formados por 4 o 5 personas designadas por la empresa entre diferentes 
departamentos y el mismo número de personas designadas por el comité de empresa.  
 
 

El objetivo es crear un espacio de diálogo y comunicación fluida, de tal manera que todos los 
acuerdos y medidas que se adopten a lo largo del desarrollo del programa se lleven a cabo con el 
consenso de ambas partes. Todos los pasos que se van dando a lo largo del desarrollo del programa 
son informados al Comité. 
 
 

Las funciones principales de la comisión de igualdad serán, entre otras, las siguientes: 
 

 Velar para que en la empresa se cumpla el principio de igualdad de trato y oportunidades 
entre mujeres y hombres. 

 Aprobar el diagnóstico de situación de la empresa en materia de igualdad de 
oportunidades. 

 Realizar, examinar y debatir las propuestas de acciones positivas que se propongan. 

 Aprobar y poner en marcha el Plan de Igualdad. 

 Realizar el seguimiento y evaluación del Plan de Igualdad 
 

Para la realización de tales funciones:  
 

 Se reunirá periódicamente en las fases de diagnóstico, diseño, evaluación e implantación 
del Plan de Igualdad  

 Levantará actas de las actuaciones y acuerdos tratados en cada una de las reuniones 
 
III.- Que existe una declaración de compromiso de la Alcaldía para el impulso de un Plan de 

Igualdad y por Resolución de la Alcaldía, de fecha 30 de mayo de 2018, se aprueba la solicitud de 
subvención a la Diputación Provincial de Valencia, para la realización de un Plan de Igualdad 
Organizacional. Así, en fecha 31 de julio de 2018 se contrata a la Empresa EULEN sociosanitarios SA 
para llevar a cabo el servicio de asistencia técnica como consultora en materia de igualdad. 
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IV.- Que por la Alcaldía se propone el 23 de octubre de 2018 someter a negociación en el seno 
de la Mesa General Conjunta de Personal laboral y funcionario del Ayuntamiento de Canals aprobar el 
inicio del expediente en orden a la realización de un Pla de Igualdad Organizacional del Ayuntamiento de 
Canals y acordar la composición de la Comisión Permanente de Igualdad. 

 
V.- Que en sesión de la Mesa General Conjunta del Personal Funcionario y Laboral, de 9 de 

noviembre de 2018, se acordó por unanimidad pactar la propuesta de acuerdo en cuanto a la 
composición, que se comunicará por escrito, por parte de los trabajadores y de la corporación, la 
concreta designación de cuatro miembros titulares y suplentes, por cada parte. 

 
VI.- Que de acuerdo con acta de 31 de enero de 2019 se acuerda la composición de la Comisión 

Permanente de Igualdad, donde los componentes quedan de la siguiente manera: 

 Joan Carles Pérez Pastor, suplente Mª José Castells Villalta (Presidencia) 

 José Ramón Garrido Centelles, suplente Antonio Sánchez Aguado 

 María Celia Bononad Martínez, suplente Celia Ibañez Belda 

 Vicente Tornero Soriano, suplente Manuel Edgar Bellver Franco  

 Isabel Ferri Morales, suplente Ana Isabel Gómez Castells (delegados sindicales 
de CCOO) (Secretaría) 

 Vicente Aparicio Guadas, suplente Inmaculada Giménez Ballester (delegados 
sindicales de CCOO) 

 Regina Salazar Sanchis, suplente José Antonio Polop Morales (delegados 
sindicales de S.I.) 

 Pablo Moreda Sancho, suplente Miguel Martínez Pérez (delegados sindicales de 
S.I.) 
 

VII.- Que de acuerdo con acta de 19 de febrero de 2019 se acuerda el modelo de funcionamiento 
de la Comisión Permanente de Igualdad, que es el siguiente: 

        
1. “A las reuniones de la Comisión de Igualdad podrán asistir asesores/as por cada una de 
las secciones sindicales y por parte de la Administración. 
2. La Comisión de Igualdad velará por el cumplimiento del Plan reuniéndose, en sesión 
ordinaria, mínimo cada 3 meses, para evaluar los avances del mismo, levantándose acta de 
cada reunión. Los acuerdos deberán ser aprobados por mayoría absoluta o salvo que la 
Comisión acuerde un régimen más flexible.  
3. La Comisión de Igualdad realizará Informes anuales de seguimiento y el Informe final de 
evaluación si bien esta labor se puede hacer de forma externa (Consultoría de Género) 
4. La Comisión de Igualdad elaborará los datos actualizados en cada reunión de evaluación 
del Plan. 
5. 72 horas antes de cada reunión de la Comisión de Igualdad se enviará a las partes el 
acta de la reunión anterior y el orden del día.  
6. La Comisión de Igualdad puede ser convocada de forma extraordinaria cuando al menos 
un tercio de sus miembros así lo solicite. 
7. Para el seguimiento del cumplimiento de las funciones encomendadas a la Comisión de 
Igualdad, el Ayuntamiento aportará la información estadística desagregada por sexo para cada 
una de las acciones que se lleven a cabo.  
8. Le corresponde a esta Comisión ser informada en materia de género en el acceso al 
empleo, promoción, formación y acoso.  
9. Será función de esta Comisión elaborar y proponer, así como evaluar la idoneidad de las 
medidas adoptadas y en los casos que no sean efectivas les correspondería la propuesta y 
adopción de otras. 
10. Es función de la Comisión de Igualdad asesorar y apoyar en la detección de conductas 
contrarias a la igualdad de oportunidades. 
11. La Comisión de Igualdad propondrá medidas para evitar el acoso sexual en el trabajo, 
así como atenderá las posibles quejas o denuncias que se puedan dar en la Entidad. 
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12. En aras de garantizar la efectividad de su funcionamiento, y la efectividad de su 
funcionamiento, la Administración podrá proponer a personas procedentes de la organización 
municipal o de fuera de ella que, por su cualificación, experiencia, disponibilidad u otros factores, 
realmente favorezca el cumplimiento de los fines de la Comisión de Igualdad.  
13. La participación en esta Comisión no dará derecho a retribución alguna, sin perjuicio de 
las indemnizaciones que, por razón del servicio, puedan reconocerse.  
14. Se aplicarán medios telemáticos en el régimen de convocatorias, sesiones, actas, 
acuerdos…etc, y preferentemente vía WhatsApp. 
15. La comisión tendrá al menos una reunión mensual ordinaria mientras se esté 
desarrollando el Plan de Igualdad. 
16. Las reuniones se pueden convocar por cualquiera de las partes 

17. Los acuerdos de la Comisión serán vinculantes para todas las partes en el marco de la 

negociación del convenio colectivo.” 

 
FUNDAMENTOS JURÍDICOS 

 
A).- La Ley Orgánica 3/2007, de 22 de marzo, para la Igualdad efectiva entre mujeres y hombres, 

establece que las empresas están obligadas a respetar la igualdad de trato y de oportunidades en el 
ámbito laboral y, con esta finalidad, deberán adoptar medidas dirigidas a evitar cualquier tipo de 
discriminación laboral entre mujeres y hombres, medidas que deberán negociar, y en su caso acordar, 
con los representantes legales de los trabajadores en la forma que se determine en la legislación laboral. 
 

Lo cual se da cuenta al Pleno para su conocimiento y efectos.” 
 
 La Corporació Municipal queda assabentada. 
  
 1.2. DACIÓ DE COMPTE  DE COMUNICACIÓ DEL TSJCV SOBRE PRÒRROGA DE 
MANDAT DE JUTGE DE PAU TITULAR. 
 

Es dóna compte del següent escrit amb RE 1474, de 15 de març de 2018:: 
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 La Corporació Municipal queda assabentada. 

 
 1.3. Es dona de la Sentencia 79/2019, de 27 de febrer de 2019, del J de C-A de Valencia  nº 9 
de Valencia, dictada en el PA 157/2018 (RE 1257, de 5.03.2019), derivada de recurs formulat per 
JMJM front l’Ajuntament. La Sentencia desestima el recurs imposant costes al recurrent. També es 
dona compte de la comunicació de la fermesa de la Sentencia (RE 1523, de 20.03.2019). 
  
 La Corporació Municipal queda assabentada. 
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 1.4. Es dona compte de la comunicació (RE 1475, de 15.03.2019) i del Decret de 11.03.2019, 
del TSJ de la CV (Sala C-A, Secc4ª) (RE 1434, de 13.03.2019) que declara la fermesa de la 
Sentencia 464/18, de 28 de novembre de 2018, recaiguda en recurs 559/2015 (i acumulat 
1488/2015), com a conseqüència de recurs formulat per JCS. 
  
 La Corporació Municipal queda assabentada. 
 
 1.5. Es dona compte de la comunicació del J C-A nº 2 de Valencia  (RE 1260, de 
5.03.2019) i de la Diligencia d’ordenació de 4.02.2019, del TS (Sala 3ª C-A) (RE 752, de 5.02.2019) 
que declara la fermesa de la Sentencia 504/2018, de 06.07.2018, del TSJ de la CV (Sala C-A, Secc 
1ª) dictada en apel·lació nº 3/17, front a la Sentencia nº 266/16, de 20 de setembre 2016 del J C-A nº 
2 de Valencia, com a conseqüència de recurs formulat pels Srs/es T.V. 
 
 La Corporació Municipal queda assabentada. 
 
 1.6. Es dona compte del Dictamen 133/2019, de 27 de febrer de 2019, del Consell Juridic 
Consultiu (RE 1188, de 28 de febrer de 2019), respecte a consulta facultativa formulada per 
l'Ajuntament de Canals en relació amb determinades qüestions relatives al règim dels càrrecs amb 
dedicació exclusiva i parcial i les seues retribucions. Les conclusions que refereix el dictamen son les 
següents: 

 “1ª.- De conformidad con lo dispuesto en el artículo 13.4 ROF corresponde al Presidente-

Alcalde la propuesta de modificación del régimen de dedicación de los cargos municipales y sus 
retribuciones.  
 Ello no obsta a que el citado régimen pueda someterse a debate del órgano plenario como 
consecuencia de una "propuesta" o "moción" formulada por un grupo municipal, que pueda activar o 
promover los trámites necesarios tendentes a la modificación del régimen de dedicación de los cargos 
municipales.  
 2ª.- Aun cuando la iniciativa para presentar la “propuesta” relativa a los cargos con dedicación 
exclusiva o parcial y sus retribuciones corresponda al Alcalde ex artículo 13.4 ROF, si el citado asunto 
se incluye en una solicitud de sesión extraordinaria con el quorum necesario, el Alcalde estará 
obligado a convocar la sesión extraordinaria, máxime cuando en esta materia no puede estimarse 
que el Pleno sea un órgano “manifiestamente incompetente” (artículo 60.3 ROM) desde el punto de 
vista competencial. Ello sin perjuicio de cuál pueda ser el alcance de la decisión y votación final del 
órgano colegiado.  
 3ª.- Debe reconocerse el derecho de los representantes políticos a ejercer sin limitaciones las 
facultades representativas de su función, lo que se traduce en el derecho a que se debatan sus 
propuestas incluidas en el Orden del día y a que se voten, sin posibilidad de que el Presidente de la 
Corporación pueda unilateralmente proceder a la retirada del asunto del Orden día o a no permitir su 
votación. No debe perderse de vista que el debate en el Pleno es un elemento importante, pero 
instrumental de la decisión y la votación en la que se concreta, en último término, la función del Pleno 
como órgano de representación política.  
 4ª.- Dado que, con arreglo a lo establecido en el artículo 13.4 ROF, la “propuesta” de 
modificación del régimen de dedicación exclusiva o parcial y sus retribuciones -a excepción de 
aquellos supuestos en los que el Pleno de la Entidad Local pueda actuar por razones de legalidad, de 
ajuste presupuestario, u otras circunstancias- corresponde al Alcalde de la Corporación, este no está 
obligado a presentar una nueva “propuesta demodificación”, aun cuando exista un acuerdo plenario 
que le requiera para ello, pues no puede suplir el órgano colegiado la iniciativa que el ROF atribuye al 
Presidente de la Corporación, en su condición de director del gobierno y administración municipal. 
 5ª.- La motivación debe exigirse en relación con la solicitud de convocatoria de sesión 
extraordinaria en los términos previstos en el ROF.” 
 
 La Corporació Municipal queda assabentada. 
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 1.7. Es dona compte de la comunicació (RE 1259, de 5.03.2019) de la Resolució del Director 
General de Centres i Personal Docent de la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport que 
desestima la modificació del calendari escolar del curs 2018/2019 a la localitat de Canals. 
 
 La Corporació Municipal queda assabentada. 
 
 1.8. Es dona compte de la comunicació del J C-A nº 3 de Valencia  (RE 1262, de 5.03.2019) 
de la fermesa del Auto del referit Jutjat, respecte del que es va interposar recurs d’apel·lació per 
Omnium Iberico SA en el que es dictà Sentencia 1042/17, de 15.11.2017 del TSJ CV (Sala C-A, Secc 
5ª). 
 
 La Corporació Municipal queda assabentada. 
 
 1.9. Es dona compte de la comunicació del J C-A nº 3 de Valencia  (RE 1241, de 4.03.2019) 
de la fermesa de la Sentencia 444/18, de 16.05.2018 del TSJ CV (Sala C-A, Secc 3ª) dictada en 
apel·lació  (Recurs 4/2018), com a conseqüència de recurs interposat per Desanchis & Desanchis 
Distribuciones SL front Auto de desistiment del J C-A nº 3 de Valencia. 
 
 La Corporació Municipal queda assabentada. 
 
 1.10. Es dona compte de la comunicació del J C-A nº 9 de Valencia  (RE 685, de 31.01.2019) 
de la fermesa de la Sentencia  de 7.11.2018 del J C-A nº 9 de Valencia  dictada en PO 158/2018, com 
a conseqüència de recurs interposat per SJL contra l’Ajuntament. 
 
 La Corporació Municipal queda assabentada. 
 
 1.11. Es dona compte de la Sentencia nº 95, de 15 de febrer de 2019 (RE 1203, de 
1.03.2019) del TSJ de la CV (Sala C-A, Secc 1ª). La Sentencia estima el recurs formulat per 
l’Ajuntament front als acords del Jurat Provincial d’Expropiació, fixant el preu just en 55.076,03 y 
3.531,14, mes 5% premi d’afecció. 
 
 La Corporació Municipal queda assabentada. 
 
 1.12. Es dona compte de la Sentencia 90/2019, de 15 de febrer de 2019 (RE 1168, de 
28.02.2019), del TSJ CV (Sala C-A, Seccc 1ª) –autos 390/2016 i acumulat 345/2016-. La Sentencia 
desestima el recurs interposat per DCM i LCM, estimant el recurs de l’Ajuntament front als acords del 
Jurat Provincial d’Expropiació, fixant el preu just en 45.248,10, mes 5% premi afecció. 
 
 La Corporació Municipal queda assabentada. 
 
 1.13. Es dona compte de la Sentencia 75/2019, de 14 de febrer de 2019 (RE  1043, de 21 de 
febrer de 2019), dictada per el J C-A nº 4 de Valencia en el PO 210/2017, con a conseqüència de 
recurs formulat per JGT.  La sentencia desestima el recurs imposant costes al recurrent. Es dona 
compte de la diligencia d’ordenació de 20 de març de 2019 del J C-A nº 4 de Valencia que declara la 
fermesa de la Sentencia. 
 
 La Corporació Municipal queda assabentada. 
 
 1.14. Es dona compte del Decret 22/2018 de 8 de març de 2019 (RE  1447, de 14 de març de 
2019), dictat per el J C-A nº 4 de Valencia en el PO 341/2018, con a conseqüència de recurs formulat 
per JGT. El Decret te com a desistit al recurrent. 
 
 La Corporació Municipal queda assabentada. 
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El Sr. Alcalde manifesta que abans d’acabar aquest primer apartat de l’ordre del dia en el que 
com heu escoltat, José Maria ha donat compte del gran llistat d’oficis que calia tocar, entre els quals, 
hi havia moltes sentències, molts decrets judicials. Entre els que hem escoltat avui i vam escoltar 
l’altre dia, doncs, probablement l’Ajuntament de Canals s’estalvie, gràcies als procediments jurídics 
encetats, al voltant d’un milió d’euros de les arques municipals dels canalins i les canalines per tant, 
encara que de vegades siga un vocabulari molt judicial, perquè ho es al cent per cent, doncs, el 
contingut es molt important. I a mi si que m’agradaria destacar un tema de la dació de compte, si heu 
sentit i a més està ací present i parle en nom de tota la corporació, quan no puc més que agrair a 
Ramon Mollà Calatayud, el jutge de pau, que el dia desset de març acabava el seu mandat, s’ens ha 
prorrogat eixe mandat fins que la corporació municipal de Canals elegisca un nou representant per a 
ostentar el càrrec de jutge de pau. I només volia aprofitar Ramon, que estàs aquí present per a agrair-
te en nom de tots els que aquí estem, que hem compartit amb tu moltes hores i molts dies, la teva 
gratitud, la teva predisposició, la teva bondat, la teva actitud, la teva aptitud i el teu bon saber fer, en 
la difícil tasca a la que et vas oferir voluntàriament un dia i que tots nosaltres unànimement, vam voler 
recolzar. I que creguem que t’hem acompanyat el millor que hem pogut cadascú de nosaltres i 
simplement que vaja en aquest parlament, un agraïment en nom del poble de Canals per a tu, 
gràcies.  
 
 El Sr. Pérez García (del Grup Municipal Popular) manifesta que volia comentar dos coses 
però, crec que en l’agraïment de Ricardo en nom de tota la corporació queda l’agraïment de la tasca 
de Ramon durant tots aquests anys i també m’agradaria comentar com be ha dit Ricardo. En la dació 
de comptes hi han molts punts que passen, molts d’ells jurídics de sentencies i això, però en aquest 
cas, passa la resposta en aquest cas, a la pregunta que va fer l’Alcalde sobre la petició que aquest 
grup va fer al plenari extraordinari de novembre si no recorde mal. Crec que al final no era necessari 
haver arribat tan lluny i el que demanàvem era que el alcalde tornara a portar a debat la proposta de 
retribucions perquè creiem que no era la més correcta, i així es va veure i va quedar el vot en aquest 
plenari on la proposta de revisar la proposta actual va eixir votada o dictaminada favorablement per la 
majoria d’aquest plenari. Al final, s’ha aconseguit el que es volia i el que no intentàvem amb la 
proposta d’una data màxima per part d’aquest grup que era no tractar el punt i per tant, com moltes 
vegades es demana ací, el consens, el diàleg, el debat ha quedat en «saco roto». I al final, ni hem 
debatut en aquell dia, ni s’ha presentat una proposta, ni ara crec que ja, es ni temps ni forma de que 
es presente res.  
 

 2. APROVACIÓ, SI ESCAU, DELS ESBORRANYS D’ACTES CORRESPONENTS A LES 

SEGÜENTS SESSIONS DE L’AJUNTAMENT PLE: 

 -Minuta 01 de 31 de gener de 2019. 
 

No produint-se observacions, el Sr. President sotmet a votació sense més tràmits  la  
Minuta, donant el següent resultat: Vots a favor: 15, corresponents als Srs./Sres. D. Ricardo 
Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de 
Canals); D. Antonio Sanchez Aguado, Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromis); 
D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Adriá Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); D. José 
Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV);  D. Fernando Gimenez Alcalde, D. Antonio 
Pérez García, Dª Andrea Sisternes Martorell,  D. Francisco López Trigueros i D. Andrés José Carull 
Blasco (del Grup Municipal Popular); D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco  
(del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
  
 Considerant-se aprovada, per tant, d’acord amb el que disposa l’art. 91.1 del ROF y 121.2 de 
la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, de Règim Local de la Comunitat Valenciana. 
 
 3. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA MUNICIPAL DE 
COORDINACIÓ ADMINISTRATIVA, BENESTAR SOCIAL I GOVERN OBERT. 
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 3.1. ELECCIÓ DE JUTGE DE PAU TITULAR. 
 
 “Es dóna compte de les sol·licituds formulades: 
 1.Joaquin Reina Olmo  (R.E. 717 de 01-02-19) 
 2.Inmaculada Mollá Barco (R.E. 822 de 08-02-19) 
 3.Maria Amparo Torres Bellvís (R.E. 823 de 08-02-19) 
 4.José Fernando Valera Ordoñez (R.E. 837 de 11-02-19) 
 5.Jose Luis Fayos Martínez (R.E. 1010 de 20-02-19) y (R.E. 1131 de 27-02-19) 

6.Francisco Javier Casillas Fernandez (R.E. 1050 de 22-02-19) 
 7.Guillermo Ibáñez Martínez (R.E. 1051 de 22-02-2019) 
 8.Antonio Collado Garcia-Laiara (R.E. 1052 de 22-02-19) 
 9.David Constant Giner (R.E. 1054 de 22-02-19) 
 

Als efectes de l’elecció el Ple, per unanimitat dels presents, acorda el sistema de votació 
secreta ateses les previsions de l'article 102.3 del Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel 
qual s'aprova el Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals. 

 
Per l’Alcaldia s'informa als assistents de la mecànica a aplicar en l'elecció. S’entrega un sobre 

a cada regidor y una papereta que porta imprès el nom dels candidats, havent de votar-se (marcant 
amb una X) només a un. 

 
Tot seguit es continua amb la votació, de manera que una vegada escrutades les paperetes 

de vot vàlidament emeses, el resultat és el següent: 
 
 

CANDIDATS NÚMERO DE VOTS 

1.Joaquin Reina Olmo   9 

2.Inmaculada Mollá Barco 0 

3.Maria Amparo Torres Bellvís 0 

4.José Fernando Valera Ordoñez 0 

5.Jose Luis Fayos Martínez 0 

6.Francisco Javier Casillas Fernandez 0 

7.Guillermo Ibáñez Martínez 3 

8.Antonio Collado Garcia-Laiara 0 

9.David Constant Giner 3 

 
Vots vàlids: 15. 
Vots nuls: 0.  
Vots en blanc: 0. 

 
Per tant, Tenint en compte que el Sr. D. Joaquin Reina Olmo  ha obtingut 9 vots que 

suposen la majoria absoluta del número legal de membres, de conformitat amb l’article 101 de la Llei 
Orgànica 6/1985, d'1 de juliol, del Poder Judicial, que disposa que els jutges de pau i els seus 
substituts seran triats pel Ple d'Ajuntament, amb el vot favorable de la majoria absoluta dels seus 
membres, l'Ajuntament Ple, acorda: 

 
ÚNIC. Proposar el nomenament, com a Jutge de Pau titulart de Canals, del Sr D. Joaquin 

Reina Olmo  amb DNI núm. **.***. 845-X, remetent certificació del present acord al Jutge de Primera 
Instància i Instrucció competent a fi que ho remeta a la Sala de Govern del Tribunal Superior de 
Justícia de la Comunitat Valenciana perquè li conferisca el corresponent nomenament, tot això de 
conformitat amb el que disposen els arts. 101 de la Llei 6/1985, d'1 de juliol, del Poder Judicial i 4 del 
RD 3/1995, de 7 de juny, pel que s'aprova el Reglament dels jutges de Pau.” 

 
4. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA MUNICIPAL DE 

SOCIETAT, CULTURA, D’URBANISME I MEDI AMBIENT. 
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4.1. PROPOSTA D’ACORD DEL REGIDOR DELEGAT DE L’ÀREA A. “ÀREA 

D’ECONOMIA”, SOBRE SOL.LICITUD D’ADHESIÓ A LA CENTRAL DE CONTRACTACIÓ DE 
L’ESTAT.  

 
Es dóna compte de la Proposta del Regidor Delegat (original en castellà), de 18 de febrer de 

2019, que va ser dictaminada favorablement per la Comissió Municipal Informativa de Societat, 
Cultura, d’Urbanisme i Medi ambient, en sessió celebrada el dia 11 de març de 2019 (sessió 3/2019), i 
que se sotmet a votació en el present punt. 

 
. . . 

 
No produint-se  intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 

proposta dictaminada, donant el següent resultat: Vots a favor: 15, corresponents als Srs./Sres. D. 
Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal 
Gent de Canals); D. Antonio Sanchez Aguado, Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal 
Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Adriá Castelló Sanchis (del Grup Municipal 
Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV);  D. Fernando Gimenez 
Alcalde, D. Antonio Pérez García, Dª Andrea Sisternes Martorell,  D. Francisco López Trigueros i D. 
Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar 
Bellver Franco  (del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 

 
. . . 

 
 
Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 
 

“ANTECEDENTES 
 
Por la Intervención Municipal se ha emitido informe refiriendo que  puede resultar beneficiosa, 

junto con la adhesión existente ya al sistema de adquisición centralizada de la Diputación Provincial 
de Valencia, tramitar la solicitud de adhesión a la Central de Contratación del Estado.  

 
Por la Secretaria General se ha emitido informe refiriendo que nuestro ordenamiento jurídico 

habilita al Ayuntamiento a adherirse a la Central de contratación del Estado. 
 
A los que son de aplicación los siguientes 
 
FUNDAMENTOS JURIDICOS 
 
A. El art. 228.3 de la Ley 9/2017, de 8 de noviembre, de Contratos del Sector Público, por la 

que se transponen al ordenamiento jurídico español las Directivas del Parlamento Europeo y del 
Consejo 2014/23/UE y 2014/24/UE, de 26 de febrero de 2014 (en adelante LCSP 2017), señala: 

“3. Mediante los correspondientes acuerdos, las Comunidades Autónomas, las Ciudades Autónomas de 
Ceuta y Melilla y las Entidades locales así como los organismos y entidades dependientes de los anteriores, 
podrán adherirse a sistemas de adquisición centralizada de otras entidades del sector público incluidas en el 
ámbito de aplicación de esta Ley. La adhesión al sistema estatal de contratación centralizada, se efectuará de 
acuerdo con lo dispuesto en los apartados 2, 3 y 4 del artículo 229 de la presente Ley. En ningún caso una 
misma Administración, ente u organismo podrá contratar la provisión de la misma prestación a través de varias 
centrales de contratación.” 

 
El art. 229.3 de la LCSP 2017 señala: 
“3. El resto de entidades del sector público podrán concluir un acuerdo de adhesión con la Dirección 

General de Racionalización y Centralización de la Contratación del Ministerio de Hacienda y Función Pública 
para contratar las obras, servicios y suministros declarados de contratación centralizada, a través del sistema 
estatal de contratación centralizada.” 
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B. Por su parte, los artículos 7 y 8 de la Orden EHA/1049/2008, de 10 de abril, de 
declaración de bienes y servicios de contratación centralizada 

Artículo 7. Objeto de los acuerdos de adhesión. 
Las Comunidades Autónomas, las Entidades Locales, los organismos autónomos y entes públicos 

dependientes de ellas y el resto de entidades del sector público estatal no incluidos en el artículo 206.1 del texto 
refundido de la Ley de Contratos del Sector Público, aprobado mediante Real Decreto Legislativo 3/2011, de 14 
de noviembre, podrán adherirse voluntariamente a la Central de Contratación del Estado para la totalidad de los 
servicios, suministros y obras declarados centralizados o sólo para determinadas categorías de ellos, 
articulándose a través de acuerdos de adhesión. 

 
Artículo 8. Procedimiento de adhesión. 
El procedimiento de adhesión se realizará en dos fases. 
En una primera fase, la Comunidad Autónoma, Entidad Local, organismo autónomo o ente público 

dependiente de ella o, en su caso, el resto de entidades del sector público estatal no incluidas en el ámbito 
obligatorio de aplicación, de acuerdo con el artículo 206.1 del texto refundido de la Ley de Contratos del Sector 
Público, aprobado mediante Real Decreto Legislativo 3/2011, de 14 de noviembre, suscribirán con la Dirección 
General de Racionalización y Centralización de la Contratación un acuerdo de adhesión genérico a la Central de 
Contratación del Estado. 

La celebración de este acuerdo de adhesión genérico implicará la manifestación formal de su voluntad 
de integrarse en el régimen general de funcionamiento de la Central de Contratación del Estado y el derecho de 
adherirse a los distintos acuerdos marco de la Central de Contratación del Estado. 

En una segunda fase, la entidad formalizará la adhesión voluntaria a un acuerdo marco específico lo 
que implicará la obligación del ente o entidad adherida de realizar todas las contrataciones a través del mismo 
salvo cuando los bienes adjudicados o el régimen de prestación de los servicios no reúna las características 
indispensables para satisfacer las concretas necesidades del ente o entidad individualmente adherido. Esta 
circunstancia requerirá información trimestral a la Dirección General de Racionalización y Centralización de la 
Contratación. 

La Dirección General de Racionalización y Centralización de la Contratación está obligada a facilitar el 
acceso a la aplicación informática CONECTA-CENTRALIZACIÓN a los entes y entidades que se adhieran 
voluntariamente a un acuerdo marco específico. 

Es obligación de los entes adheridos diligenciar la propuesta de adjudicación por el órgano de control 
interno de la gestión económica-financiera de las entidades sujetas a función interventora. Por otro lado, tienen 
derecho a recibir información individualizada de los acuerdos marcos a celebrar a fin de solicitar su adhesión 
específica a los mismos. 

El período de vigencia del acuerdo específico de adhesión será equivalente al del acuerdo marco de 
referencia. 

La Dirección General de Racionalización y Centralización de la Contratación publicará a través del portal 
contratación centralizada los modelos de acuerdo de adhesión genéricos y específicos.” 

 
C. La celebración del presente acuerdo de adhesión genérico implica la manifestación formal 

de su voluntad de integrarse en el régimen general de funcionamiento de la Central de Contratación 
del Estado y el derecho de adherirse a los distintos acuerdos marco de la Central de Contratación del 
Estado.  Por lo que, en cierta medida, se asemeja a un acuerdo de participación  en una organización 
supramunicipal, atribución que el art. 22.2.b de la Ley 7/1985 reguladora de las Bases de Régimen 
Local atribuye al Pleno. Desde otra perspectiva también se asemeja a una relación convencional, si 
bien por adhesión,  materia que la doctrina atribuye igualmente en el Pleno. 

Siendo de observar que, en el presente caso, las concretas obligaciones no se producen en 
esta fase, sino en una segunda por adhesión a un concreto y específico acuerdo marco. 

 
En virtud de cuanto antecede el Pleno acuerda: 
 
Primero. Solicitar la adhesión por parte de este Ayuntamiento de Canals,  a la Central de 

Contratación del Estado, con arreglo a lo dispuesto en los artículos 228.3 y 229.3 de la Ley 9/2017, 
de 8 de noviembre, de Contratos del Sector Público y en los artículos 7 y 8 de la Orden 
EHA/1049/2008, de 10 de abril, de declaración de bienes y servicios de contratación centralizada, 
manifestando expresamente su voluntad de integrarse en el régimen general de funcionamiento de 
aquélla. 
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Segundo. Facultar al Alcalde  para cuantos trámites resulten necesarios en orden al 
cumplimiento de este acuerdo”. 

 
 5. PROPOSICIÓ AMB RELACIÓ A LA SOL·LICITUD D’AJUDES DESTINADES A LA 
REALITZACIÓ D’ACTIVITATS DE VOLUNTARIAT AMBIENTAL EN PREVENCIÓ D’INCEDIS 
FORESTALS. 
 

Es dóna compte de la Proposta d’acord  de la regidora delegada de 13 de març de 2019 
(original en castellà) que va ser dictaminada favorablement per la Comissió Municipal Informativa de 
Societat, Cultura, d’Urbanisme i Medi ambient, en sessió celebrada el dia 25 de març de 2019 (sessió 
4/2019), i que se sotmet a votació en el present punt. 

No obstant açò, atès que la proposició ha sigut dictaminada després de la convocatòria de la 
sessió, procedeix ratificar la inclusió del punt en l'ordre del dia de conformitat amb l'assenyalat en l'art. 
82.3 i 97.2 del Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s'aprova el Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals. 

. . . 

 
El Sr. President sotmet a votació la ratificació de la inclusió del punt en l'ordre del dia, 

donant el següent resultat: Vots a favor: 15, corresponents als Srs./Sres. D. Ricardo Requena 
Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); 
D. Antonio Sanchez Aguado, Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromis); D. Antonio 
Manuel Orea Pedraza i D. Adriá Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); D. José Ramón 
Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV);  D. Fernando Gimenez Alcalde, D. Antonio Pérez 
García, Dª Andrea Sisternes Martorell,  D. Francisco López Trigueros i D. Andrés José Carull Blasco 
(del Grup Municipal Popular); D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco  (del Grup 
Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 

 
Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama la ratificació de la inclusió 

del punt en l'ordre del dia 
. . . 

 
No produint-se intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 

proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 15, corresponents als Srs./Sres. D. Ricardo 
Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de 
Canals); D. Antonio Sanchez Aguado, Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromis); D. 
Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Adriá Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); D. José 
Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV);  D. Fernando Gimenez Alcalde, D. Antonio 
Pérez García, Dª Andrea Sisternes Martorell,  D. Francisco López Trigueros i D. Andrés José Carull 
Blasco (del Grup Municipal Popular); D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco  
(del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 

 
. . . 

 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 

 
“ANTECEDENTES 

 
I.- Que por Orden 21/2016 de 29 de julio de la Conselleria de Agricultura, Medio Ambiente, Cambio 
Climático y Desarrollo Rural se aprueban las bases reguladoras de la subvención destinada al 
voluntariado ambiental en prevención de incendios forestales, y por medio de la Resolución de 21 de 
febrero de 2019, de la Consellería de Agricultura, Medio Ambiente, Cambio Climático y Desarrollo 
Rural se convocan las subvenciones destinadas al voluntariado ambiental en prevención de incendios 
forestales para  el ejercicio 2019.(DOGV nº 8503 11/03/2019)  
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II.- Que por el Técnico Medio de Gestión Ambiental del Ayuntamiento de Canals, en fecha 11 de 
marzo de 2019, se ha elaborado memoria valorada para la ejecución del proyecto medioambiental. 
“VOLUNTARIADO AMBIENTAL EN PREVENCIÓN DE INCENDIOS FORESTALES EN EL 
MUNICIPIO DE CANALS 2019. 
 
ANTECEDENTES 
 
 
 Canals está situada en la provincia de Valencia, en la comarca de La Costera, 
geográficamente está enclavada en un área de transición entre la zona de “Castilla-La Mancha” y la 
“Comunidad Valenciana”. 
 
 En referencia a la Orden 21/2016, de 29 de julio de la Conselleria de Agricultura, Medio 
Ambiente, Cambio Climático y Desarrollo Rural por la que  se aprueban las bases reguladoras de la 
subvención destinada al voluntariado ambiental en prevención de incendios forestales, por 
Resolución de 21 de febrero de 2019, de la Conselleria de Agricultura, Medio Ambiente, Cambio 
Climatico y Desarrollo Rural, se convocan las subvenciones destinadas al voluntariado ambiental en 
prevención de incendios forestales para el ejercicio 2019(DOGV nº 8503 de 11/03/2019). 
  El Ayuntamiento de Canals se encuentra muy comprometido con la protección del 
Medio Ambiente y en el voluntariado para la vigilancia y prevención de incendios forestales, llevando 
más de una década participando en este tipo de actividades. 
 
 Las tareas realizadas así como los datos de interés referentes al voluntariado se describen a 
lo largo de esta memoria, aunque la documentación requerida para la justificación se adjunta en 
anexo aparte. 
 
 
OBJETIVO Y ÁMBITO DE ACTUACIÓN 
 
 El objetivo de la actividad ha sido la prevención de incendios forestales mediante acciones 
puntuales en áreas consideradas de alto riesgo  de incendio como son: 
 

- El Tunel/Casa Pareja 
- Cinc Germans 
- Els Calderons 
- Llometa de Gil 
 

Todos estas áreas quedan englobadas dentro del Paraje Natural Municipal de 5 Germans 
declarado por Decreto 104/2012, de 22 de junio de 2013 y la ZEC del Túnel por Decreto de 
36/2013, de 1 de marzo de 2013. El ámbito de actuación tal como se refleja en el mapa del 
SIGPAC  son alrededor de 900 ha. De masa forestal. 

La extensión de la zona A es: 
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Y tiene una extensión de 561’93 ha serra Grossa  + 7’19 ha de la Llometa de Gil  con un total 

de 569’12 ha. 
 
 
 
 
La extensión de la zona B es: 
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Y tiene una extensión de 136’81 ha cauce rio Cañoles  + 177’32 ha de la de las partidas de la 

Saurina, Fontanars y la Foya  con un total de 314’13 ha. 
 
Por tanto la extensión total que los voluntarios deben vigilar será el sumatorio de la zona A y 

zona B,  569’12 ha + 314’13 ha  = 883,25 ha. 
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Para ello se  realizaran las siguientes actividades: 
 
- Información a los ciudadanos de las pautas a seguir para el correcto funcionamiento del Plan 

de Prevención de Incendios y de las restricciones y prohibiciones del Plan de Quemas Local. 
- Control del cumplimiento de las distintas normativas medioambientales. 
- Vigilancia medioambiental. 
 

El alcance de las actividades realizadas ha correspondido a las áreas de masa forestal de 
todo el término municipal: El Túnel, barrancos, masas forestales aisladas, etc.;los meses de julio, 
agosto y septiembre. 

 
Las zonas prioritarias y sus actuaciones dentro del Término Municipal de Canals serán: 
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- El Tunel: zona afectada por el incendio del año 94 y que se encuentra en perfecto estado de 
regeneración natural. Ampliamente afectada por los cazadores, motoristas, campistas 
ilegales, domingueros y rebaños de ovejas. 
En esta zona se ha llevado a cabo una labor informativa y disuasoria, así como evitar fuegos 
de los domingueros que podían haber provocado un conato de incendio con el consiguiente 
peligro en una zona de regeneración que impediría la correcta recuperación del área al ser de 
incendio reincidente en un espacio inferior a 10 años, que es mínimo necesario para que los 
nuevos ejemplares de pinos puedan producir semillas y reproducirse. 

- Barrancos formados por masas arbóreas de carácter forestal, que en su gran mayoría lindan 
con campos de cultivo, donde las actuaciones realizadas son idénticas a la zona del Túnel. 

- Áreas de discontinuidad de masas forestales: donde se ha informado y controlado el buen 
uso del fuego de los agricultores para prevenir incendios forestales, facilitándoles el plan de 
quemas. 

- Márgenes de carreteras ubicadas en zona de masa forestal, como el Puerto de Ollería y el 
antiguo Puerto de Ollería, donde el peligro de incendio debido a la falta de la información de 
los ciudadanos y usuarios ha precisado una labor informativa y disuasoria, especialmente en 
el área de servicio ubicada en mitad de la masa forestal. 

 
 
FORMACIÓN 
 
 
 El grupo de voluntarios recibirá un curso básico en el caso de nuevos voluntarios, y 
recordatorio del que ya recibieron en años anteriores para los que repitan. 
 
 
MATERIAL DIVULGATIVO UTILIZADO 
 
 
 El material divulgativo utilizado será elaborado por el Ayuntamiento de Canals. Al igual que en 
años anteriores se han entregado dichas notas informativas prohibiendo la limpieza y deposición de 
residuos de vehículos, la quema de rastrojos y restos de poda, así como el abandono de residuos en 
arcenes, badenes y barrancos. 
 
 
MISISONES A REALIZAR 
 
 Las misiones a realizar han sido las siguientes: 
   

- Vigilancia medioambiental de la zona A y B. 
- Punto fijo “El Túnel” en alerta 3, o en lugar indicado por los forestales. 

 
 
NUMERO DE PERSONAS VOLUNTARIAS Y CALENDARIO DE LA ACTIVIDAD 
 
 
 El equipo humano necesario para realizar las actuaciones descritas anteriormente será el 
siguiente: 

- Una persona voluntaria, como coordinador del grupo y conductor . 
- Técnico por parte del Ayuntamiento que compruebe que se cumplen los objetivos marcados. 
- Los voluntarios que se inscriban para dichas labores de vigilancia haciendo especial hincapié 

en la integración de voluntarios con discapacidades que no le sean un impedimento para el 
cumplimiento de las labores de vigilancia. Las actividades de voluntariado están abiertas a 
todo tipo de personas. Siendo un número variable que  va desde los 15 a 25 voluntarios. 
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En cuanto al material necesario para el desarrollo de las actuaciones ha sido el siguiente: 
 

- Prismáticos 
- Fotocopiadora 
- Ordenador 
- Material de Oficina 
- Vehículo en alquiler  
- Combustible 
- Camisetas 
- Gorras 
- Seguro de accidentes 
- Seguro de Responsabilidad Civil 
- Plan de quemas local 
- Cámara digital 

 
 

El calendario de actuaciones serán en los meses de julio, agosto y septiembre, en los cuales 
los voluntarios realizaran  su labor de la siguiente manera: 

 
- Grupo de hasta cuatro personas que han salido para realizar actividades de información y 

disuasorias, así como de vigilancia,  durante ocho horas (ver anexos de partes, días de salida 
y Km. realizados ). 

 
4 PERSONAS X 76 DIAS  para realizar 304 salidas 

 
Dichas actuaciones se realizaran en la ruta A y B, según  se indica en el plano catastral, del 

anexo I. 
 
 
MEDIOS DE TRANSPORTE EMPLEADOS 
 
El medio de transporte a emplear será un vehículo alquilado si no se dispone de vehículo 

municipal. 
 
CRONOGRAMA DE ACTUACIÓN 
 

ANEXO II. CALENDARIO DE LAS ACTUACIONES DE VIGILANCIA EN PREVENCION DE 
INCENDIOS EN EL MUNICIPIO DE CANALS. 
 
PARA EL MES DE JULIO 2019 
 
L M Mi J V S D 
       
1 2 3 4 5 6 7  
8 9 10 11 12 13 14  
15 16 17 18 19 20 21  
22 23 24 25 26 27 28  
29 30 31 
 
 
PARA EL MES DE AGOSTO 2019 
 
L M Mi J V S D 

1 2 3 4  
5  6 7 8 9 10 11  
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12 13 14 15 16 17 18  
19 20 21 22 23 24 25  
26  27 28 29 30 31 
   
PARA EL MES DE SEPTIEMBRE 2018 
 
L M Mi J V S D 
       

1  
2 3 4 5 6 7 8  
9 10 11 12 13 14 15  
16 17 18 19 20 21 22  
23 24 25 26 27 28 29  
30 31 
 

Se realizarán actuaciones de vigilancia a lo largo de los 76 días señalados en jornadas de 
10:00 h de la mañana a 14:00 h de la tarde y de 16:00h a 20:00h de la tarde de lunes a domingo, 
excepto los días de Alerta 3 que será de 10:00h a 20:00h. de carácter intensivo.  

 
PRESUPUESTO DE LAS ACTIVIDADES A REALIZAR 

 
CONCEPTO ACTIVIDAD UNIDAD PRECIO SUBTOTAL TOTAL 
I. GASTOS ALIMENTACIÓN Dietas 304 18.00 5.472 5.472 

II. TRANSPORTE Vehículo: alquiler 2 meses 16 
días 

600 1.800 1.800 

 Combustible 350  350 350 

III. MATERIAL FUNGIBLE Plan de quemas 0 0 0 0 

IV. SERVICIOS Seguro accidentes 1 1.500 1.500 1.500 

 Seguro RC 1 900 900 900 

V. GASTOS PERSONAL Personal   0 0 

VI. GASTOS ALOJAMIENTO    0 0 

VII. OTROS GASTOS    0 0 

TOTAL   10.022€ 

 
 IMPORTE DE SUBVENCIÓN SOLICITADO. 
 
 El importe solicitado corresponde al 100% del total del presupuesto, es decir, diez mil 
veintidós euros.” 
 
 III.-  Que consta en el expediente Retención de Credito de fecha 11 de marzo de 2019, referencia nº 
2019-45-17210-21000. 
IV.- Que no procede fiscalización previa del expediente en base a lo establecido en la base 44-2 de 
las Bases de Ejecución del presupuesto vigente. 
V.- Que existe informe favorable de la Técnica General de la Administración de Servicios Públicos y 
Desarrollo Local, con fecha 13 de marzo de 2019, en relación con la solicitud de subvención 
destinadas a la Realización de Actividades de Voluntariado Ambiental en prevención de incendios 
forestales.  
 
 

FUNDAMENTOS DE DERECHO 
 
A.- Considerando que és de aplicación el art. 22 de la Ley 7/85 de 2 de abril Reguladora de les Bases 
de Régimen Local que regula la competencia del Pleno.  
 
En virtud de lo expuesto el Pleno acuerda: 
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Primero.- Solicitar la subvención a la Conselleria de Agricultura, Medio Ambiente, Cambio Climático y 
Desarrollo Rural para el Voluntariado Ambiental en prevención de incendios forestales por un 
montante de 10.022€  euros subvencionado al 100% y facultar al Alcalde para firmar la solicitud de 
subvención. 
Segundo.- Comunicar este acuerdo a la Intervención Municipal, y a los Servicios de Desarrollo Local 
y Servicios Públicos.  
Tercero.- Nombrar como director técnico del proyecto, al Técnico Medio de Gestión Ambiental, 
Antonio Simón Mollá, como interlocutor válido con la Conselleria de Agricultura, Medio Ambiente, 
Cambio Climático y Desarrollo Rural para esta subvención.” 
 
 6. ASSUMPTES D' URGENCIA (ARTS. 83 I  91.4 DEL ROF). 
 

El Sr. Alcalde pregunta si algun Grup per raons d'urgència desitja sotmetre a la consideració 
del Ple algun assumpte no compres en l'orde del dia. No es planteja cap. 
 

7. DACIÓ DE COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA PRESES DES DE LA 
DARRERA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA, D’ACORD AL QUE DISPOSA L’ARTICLE 42 DEL 
R.O.F. 

 
El Sr. Alcalde, en compliment del que diu l’art. 42 del ROF, manifesta que s’han posat a 

disposició dels Srs/Sres. Regidors les resolucions adoptades des de l'últim Ple ordinari fins l’actualitat. 
 
 
8. DACIÓ DE COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN LOCAL 

PER DELEGACIÓ DEL PLE MITJANÇANT ACORD DE DATA 14-07-15, D’ACORD AL QUE 
DISPOSA L’ARTICLE 115 DEL R.O.F.  

 
El Sr. Alcalde, manifesta que s’han posat a disposició dels Srs/Sres. Regidors els acords 

adoptats per la Junta de Govern Local per delegació del Ple des de l'últim Ple ordinari fins l’actualitat, 
sense que hi haja cap tingüent en compte que el Ple, amb data setze de novembre de dos mil divuit,  
va acordar: “1. Revocar i deixar sense efecte l'acord plenari pres en sessió 10/2015 al punt 13 de 
l'Ordre del dia, PROPOSTA DE L'ALCALDIA PRESIDÈNCIA RELATIVA A DELEGACIONS DEL PLE 
EN LA JUNTA DE GOVERN LOCAL, anul•lant totes les delegacions acordades.”   

 
            9. PRECS I PREGUNTES. 
 
 9.1. PREGUNTA DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS 
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 El Sr. Alcalde manifesta que efectivament Canals no forma part de la mancomunitat o si, i 
eixe es el primer handicap que hi ha que resoldre. L’altre dia, no et puc dir les dates de memòria per 
què no portava açò preparat, però, si que es de veres que ens vam reunir amb la presidenta, 
vicepresidenta i secretari de la mancomunitat. En la taula estigueren els portaveus o els membres de 
l’equip de govern i també la secretaria i la vicesecretaria de l’Ajuntament de Canals, perquè existeix 
una controvèrsia jurídica-administrativa amb la mancomunitat, i es que tots els antecedents que 
l’ajuntament de Canals te, son els següents: en un plenari fa tres legislatures, es va votar per majoria, 
eixir-se’n de la mancomunitat i es va prendre eixa acord, com tots recordareu, però ja no hi ha res 
més. La mancomunitat per tant, en una reunió més tècnica que política, si es pot dir així, es va estar 
valorant quina situació jurídica estem ara, si estem dins o estem fora, i realment no hi ha ningú que 
puga assegurar si estem dins o estem fora. I ara la situació en la que ens trobem en aquest moment 
es, que l’ajuntament i la mancomunitat estan elaborant tots els antecedents jurídics que han existit per 
part de l’ajuntament com per part de la mancomunitat. El nostre deure ja el tenim fet, el vam fer 
enseguida ràpidament. Estem a l’espera de que la mancomunitat ens faja arribar la seva part 
d’antecedents, i junts demanarem un informe jurídic a la conselleria per a que dic si estem dins o 
estem fora, perquè no es tan senzill. Estar dins tindrà unes repercussions i estar fora unes altres. I 
una vegada estiga clar, la postura real de l’Ajuntament de Canals, respecte a la mancomunitat, serà 
moment de postular si decidim, si efectivament, tens raó, es un tema que implica a tots, per això, no 
s’ha dut a votar si entràvem o eixíem, si no simplement hem estat treballant com en qualsevol dels 
altres quatre cents cinquanta temes que es treballen constantment i quan hi ha que prendre una 
decisió, es quan es porta a valorar. Hui en aquest moment estem en eixa situació, la setmana que ve, 
vull fer una reunió amb vosaltres. Hem compromet avui a portar tota la documentació sobre aquest 
tema i voreu com no es una decisió política el que tenim ara. Ara el tema es solucionar, en quina 
situació administrativa i jurídica estem, respecte a la mancomunitat i respecta la mancomunitat a 
Canals. Vull dir, no es tan senzill, ja us dic que a la reunió, estava la presidenta, la vicepresidenta i un 
grup de membres de l’equip de govern però, estaven també els tres secretaris perquè es més jurídic 
que polític, en aquest moment. 
 

9.2. PREGUNTA DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS 
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 El Sr. Sanchis Polop (del Grup Municipal Gent de Canals) manifesta que si que es cert que 
el molí està dins del sistema hidràulic de Canals i jo entenia que, quan contractarem la catalogació de 
tot el inventariat del nostre patrimoni i ja sabeu que teníem una partida en el pressupost i ho 
adjudicarem en una empresa que ja està treballant. Així m’ho han traslladat i jo m’he compromés a 
portar-ho també a una comissió informativa per a que vagen donant-nos compte del que es va fent. 
Aquest element està dins d’eixe estudi i d’eixe inventariat. No obstant, membres de la Pebrella han 
demanat ja, una reunió amb nosaltres en l’ajuntament. De fet el dimecres tenim una reunió per a 
parlar amb ells i per a tractar única i exclusivament el tema del Molí vell. El Molí vell te unes 
peculiaritats més enllà del que es la mateixa protecció. Un dels problemes que tenim es que gràcies a 
eixa peculiaritat, no ha anat més enllà, sabeu que açò ha sigut adquirit recentment com tu bé dius, per 
una quantitat irrisòria per una empresa de fora. Que a partir d’aquesta adquisició a intentat també 
vendreu, però que passa? Que les circumstàncies, sabeu que el Molí vell està dins d’una unitat 
d'execució, d’un PAI i que està fora d’ordenació, una serie de construccions que hi han allí. Tot açò ho 
parlarem i donarem bon compte a l’associació i a qui vullga de vosaltres que vullga aquesta 
informació. No tinc cap problema en una comissió informativa explicar eixa situació perquè així ho van 
traslladar aquesta empresa que en un moment ens va demanar una llicència o la possibilitat de tenir 
una llicència d’activitat en eixa zona. Bé, hi ha una serie de problemàtiques molt important, es una 
problemàtica urbanística, però, açò no lleva que es puga protegir, per suposat, hi ha que tenir en 
compte que es una propietat privada i per tant la protecció es més dificultosa però, si hi ha voluntat 
per l’equip de govern i si hi ha una partida pressupostaria per a aquest cas que existeix. De fet, hem 
sembla que en el pressupost que vam aprovar en l’últim plenari teníem també una quantitat 
econòmica o hi havia alguna cosa supeditada per a continuar corregint el tema patrimonial, no hi 
hauria cap problema en decretar-ho be de rellevància local. Jo crec que seria la millor protecció que li 
podríem donar a eixe àmbit, perquè dependria única i exclusivament la protecció de l’ajuntament i no 
de la conselleria, 
 I bé, en principi tenim una reunió amb l’associació i si voleu, doncs no sé, si voleu esteu 
convidats a venir, o si voleu us podem informar com quedem amb ells en la comissió d’urbanisme que 
sabeu que tenim que fer una pròximament.  
 

9.3. PREGUNTA DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR 
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 El Sr. Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV) manifesta que a veure, es que fer 
aquestes afirmacions es un poc erroni, açò no es una inauguració evidentment, ja vam fer una visita 
amb els familiars fa temps per a retocar i incloure uns elements que faltaven. Se’n han incorporat 
d’altres, tenim que incloure'ls dins del catàleg i altres, anem a dir legals que teníem que fer, com es 
donar compte a la Generalitat Valenciana, cosa que no estava feta abans. I de fet, ara està tancat 
altra vegada, es a dir, fins que no estiga, i ho diu molt bé la nota de premsa, fins que no es puga 
visitar-se, estarà tancat, perquè no ho te tot fet encara. Va ser una visita simplement pe a pal·liar allò 
que podíem rectificar i donar compte als familiars que estava això en marxa, i que podien aportar 
més, de fet van a aportar més material. I estem donat-li tot això. Per tant, no es un acte electoral, 
nosaltres no som el Rus ni altres persones, som més pacífics en eixe sentit. I t’ho dic sincerament, 
està tancat ara per al públic, no sé perquè dius que està obert. 
 
 El Sr. Alcalde manifesta que ha quedat clara la pregunta de Antonio. Si que es cert que l’altre 
dia estarem allí, probablement per octava o novena ocasió. Matisant i treballant amb el que es la 
exposició permanent Ricardo Tormo. Portem en eixa treballa pràcticament, casi tres anys, des del 
principi de la legislatura, primer amb l’ampliació del forjat, l’adequació de l’ascensor, l’adequació dels 
accessos i tot caminat com s’ha dit en moltes ocasions, cap al trasllat de l’exposició de tots, de tot no, 
de part de tot el material que tenim de Ricardo Tormo, i a més a més, el més bonic de tot crec que 
consensuat amb la família des del primer moment. Fa quatre setmanes anàrem amb la família perquè 
ja estaven els rètols preparats. I Gonzalo Govert, que es una de les dues autoritats supramunicipals 
que van venir, realment no seria una autoritat perquè no es un càrrec electe, es el director del circuit, 
es va brindar voluntàriament a venir a visitar-ho. I junt a ell va venir Josep Miguel Mollà, el director 
general d’esports. Simplement volien conèixer que es el que estàvem preparant, de fet es va 
convocar, jo crec que vaig convocar a tots els portaveus, si no seria un error, de fet crec, que si 
Antonio estava es perquè jo vaig convocar a tots els portaveus, però be, si no et va arribar la 
convocatòria es per un error segurament. Seria una errada, l’idea era que ho veiéreu, encara no esta 
acabat. Falta la televisió, falta el muntatge digital i falten dos aspectes que si no passa res i 
l’expedient que està tramitant-se entre deports i cultura, està finalitzat, jo crec que al llarg d’abril 
s’obrirà al públic. I l’apertura al públic Toni, serà tan senzilla com, anunciar que s’obri, no hem pretés 
ninguna inauguració ni fer res, entre altres coses, no només una, hi han dues lleis autonòmiques que 
ho prohibeixen, no sols una, dues.  

 
9.4. PREC DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS 
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9.5. PREC “IN VOCE”  DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS 
  
 El Sr. Tornero Soriano (del Grup Municipal Reiniciem Canals) manifesta que per a la gent 
que formem part del projecte de Reiniciem, ens hem quedat curts amb aquest govern. Es veritat que 
veníem d’uns anys en que els governs tenien un rerefons de foscor que feien necessari que entrara 
certa llum pels finestrals però, el nostre poble mereix una exigència major.  
 En diferents ocasions s’ha volgut abanderar el govern de transparent i participatiu, i 
lamentablement, ni una cosa ni l’altra. A l’oposició no s’ens ha permés la participació real a la pressa 
de decisions importants i molt menys a la ciutadania. I la transparència tampoc ha estat la senya 
identificadora del govern, no amagar-se no es sinònim de transparència. Cal obrir les portes i mostrar-
se obertament per què la gent del poble confie més si cap en la tasca política que es fa a un 
ajuntament, explicar les situacions clarament. La gestió de l’empresa pública RISANCHA es un 
exemple clar de falta de transparència. 
 Ha faltat un projecte clar de poble, no donar eixa sensació d’anar sense rumb esperant a que 
ens caiguen propostes de diputació o d’altres estaments supramunicipals. Cal un projecte de poble i 
cal fer-lo públic, cal dir on volem arribar i els passos que ens agradaria fer per a arribar. Perquè així 
aquells i aquelles que han depositat la seva confiança amb nosaltres, poden sentir que estem 
contínuament treballant per allò que volem, pel poble que volem. 
 Ha faltat valentia, en massa ocasions, membres del govern s’han amagat darrere la falta de 
tècnics o la falta d’un bon funcionament de l’ajuntament per a excusar-se per no fer una tasca o no 
portar endavant una iniciativa.  
 Ha falta compromís, compromís per portar endavant acords plenaris que per estètica s’han 
aprovat i que després no s’ha treballat amb ells. Ha proposta nostra s’han aprovat per exemple entre 
altres, dues mocions per retirar la simbologia feixista dels carrers, una per a crear el consell de la 
infantessa, per a catalogar i protegir bens de rellevància local, per a elaborar un itinerari cultural, i no 
s’ha treballat en elles. 
 Ha falta autocrítica, ha agradat i fins i tot s’ha exigit la felicitació quan  s’ha fet una cosa bona. 
Felicitacions que per cert, mai hem al·ludit ben fetes si ho hem cregut convenient, però mai s’ha 
acceptat de bona gana la crítica. Crítica que en la majoria de les ocasions tenia almenys, intenció de 
construir i poques vegades de destruir. 
 Ha sobrat ego i personalismes, la preocupació per mostrar algunes figueres del govern a les 
xarxes i als mitjans, furtant protagonisme a la nostra gent, a les associacions que treballen al poble, 
no es una bona forma d’empoderar als canalins i canalines. Cadascú te el seu espai i es important 
que els i les polítiques coneguem el nostre i no el sobrepassem i molt menys, preocupar el que 
correspon a la ciutadania. Lògicament, tampoc Reiniciem tampoc ho hem fet tot bé. Hem pres 
decisions encertades, d’altres equivocades com es lògic. D’algunes ens sentim ben orgulloses, 
d’altres no tant, però almenys estem orgulloses d’haver treballat de valent, per damunt de les nostres 
possibilitats i en ocasions, de les possibilitats individuals d’alguns de nosaltres. D’haver fet sempre el 
que creiem millor per a Canals, sense pensar en els riscos electorals que això podia comportar i haver 
mantingut una posició coherent en tot moment.  
 Tenim clar que estem per treballar, per fer de Canals un poble en el que poder i voler viure, 
però açò no sols hem de fer si no canviar la forma de fer. Per això en aquest prec, el que demanem 
es que els qui governen en uns mesos o governem, siguen valents de veritat. Deixem de costat egos i 
personalismes, siga crític i exigent amb nosaltres mateixos. Tinguem compromís amb allò que diem i 
amb el que fem, que escoltem a la gent i que els deixem l’espai que necessiten per a empoderar-se i 
fer de Canals els seu espai polític. Gràcies. 

 
9.6.PREC  DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA 
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9.7.PREC DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA 

 
 
 
9.8.PREC DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA 
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El Sr. Alcalde  assenyala que açò respon a una moció tipo, que s’envia des de la Federació 
Valenciana de Municipis i Províncies, a tots els ajuntaments. Que l’alcalde va delegar en la regidora 
de cultura per a tractar-ho en una comissió posterior per a no polititzar aquest fet i tractar-ho amb tots 
els grups. Simplement es per a que els presents i els que estan escoltant-nos sàpiguen que aquest 
tema està amb l’expedient en marxa, que gràcies per traureu aquí, perquè al final supose, que com tu 
molt be has dit i ja no vull parlar més, hi haurà unanimitat perquès sempre ho ha hagut amb les 
societats musicals del territori, no sols a Canals. 

 
9.9.PREC “IN VOCE” DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA 

 
 El Sr. Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista) manifestant que estem a la fi de la 
legislatura, una legislatura que va començar amb la il·lusió de fer un canvi al nostre poble. Després de 
quatre anys de majoria absoluta i absolutista del Partit Popular a Canals, els ciutadans de forma 
majoritària van decidir que altres forces governaren. Els socialistes van creure necessari contribuir a 
aquest canvi. Teníem com a premisses, canviar les polítiques del partit popular i fer de Canals un 
poble més viu, amb millor benestar social i on les veïnes i veïns tingueren treball. Per eixa raó, vam 
decidir pactar inicialment amb quatre forces polítiques, que després el Grup Municipal de Reiniciem, 
va decidir anar-se’n. I els quatre partits que van començar una cosa inèdita a Canals, amb quatre 
partits governant a Canals.  
 Front als que asseguraven que el desastre es faria en pocs mesos, el nou equip de govern va 
demostrar que es pot treballar junts, que es possible. Els socialistes reconeguem els errors que hem 
comés. Pensem que podíem estar més satisfets de la nostra tasca a l’ajuntament, però sempre hem 
complit amb allò que vam subscriure amb els nostres socis i amb allò que la nostra executiva ha 
marcat. Dins de les nostres competències hem complit, hem deixat una hisenda pública sanejada, 
una economia pública millor que la que ens vam trobar, sense cap deute i millorant el pagament a 
proveïdors.  
 Hem fet modificacions en matèria impositiva que beneficien la creació de contractes 
laborals,inversions en energies renovables i hem fet realitat allò que el que més te, més te que 
contribuir. 
 Hem bonificat a les famílies i a les entitats que contribueixen a la cultura en el nostre poble. 
Durant tres anys hem presentat els pressupostos municipals on més s’ha incrementat els diners 
destinats a benestar social i foment de l’ocupació. I creguem que amb la resta de l’equip de govern, 
hem deixat un poble millor que el que ens vam trobar, en quasi totes les àrees.  
 També recalcar que vam recuperar al poble de Canals, la fira de medi ambient que estava 
oblidada i que ara esperem que continue. No tot ha sigut fàcil, i seria idiota no recordar els moments 
de tensió que es van produir en juliol de l’any passat, quan es va fer evident que la forma de treballar 
de l’equip de govern i la nostra, era diferent i va comportar la nostra eixida del govern, que a partir 
d’aquí va quedar en minoria. No obstant, pense que hem fet una oposició constructiva i activa. Hem 
donat suport a l’equip de govern en allò que beneficiava a Canals, però també, com era la nostra 
responsabilitat, hem denunciat i hem posat de manifest allò que no s’ha fet be. Especialment, hem 
criticat la paràlisis i la falta d’iniciativa de l’equip de govern el darrer any. En aquest curt període de 
temps, hem presentat nombroses mocions. Totes centrades en els nostres problemes, en els 
problemes dels canalins i canalines, com la de demanar la regidoria d’igualtat que desgraciadament 
encara no existeix, la del punt violeta. A si mateix, hi ha que recordar les ajudes al IBI, en matèria de 
memòria històrica, ajudes a estudiants que sumen a les que ja es van presentar anys anteriors com, 
que l’Ajuntament de Canals torne a la mancomunitat. Avui hem sentit que hi ha un grup que ha fet 
més visible, nosaltres presentarem una moció que va encetar tot el procediment que el senyor alcalde 
ha dit. Moció que esperem s’aprove algun dia perquè Canals no pot quedar aïllada del seu entorn.  
La majoria d’aquestes no han tingut el suport majoritari del plenari, ha sigut una llàstima i fent 
autocrítica, el partit socialista no va saber convèncer o explicar be quin era el seu projecte dins de 
l’equip de govern, i tal vegada això va fer que es trencara. 
 Al dos mil quinze, la Diputació de València i la Generalitat Valenciana han estat governats per 
els socialistes, i amb eixa mateixa connexió, una connexió directa, hem facilitat que en aquests quatre 
anys, siguen els de major inversió i ajudes que han vingut al nostre poble. També Canals ha estat 
reconeguda a les més altes instàncies, amb la visita del president de la Generalitat Valenciana i els 
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dos presidents de la Diputació de València, no sols a les nostres festes, si no també a esdeveniments 
més importants per al nostre poble com la declaració de festa d’interés turístic nacional. Pense que 
hem complit. 
 Bé, es l’hora de acomiadar-se i com a portaveu vull donar un agraïment sincer a tots i totes 
les regidores que han participat en la política municipal aquests quatre anys. Especialment vull 
recordar el treballs dels meus companys, Clàudia, Andreu i Adrià. A tots i totes, crec hem posat el 
millor de nosaltres per a aquest projecte compartit que es Canals. Amb les nostres diferències, que 
son i moltes, però que avui sols vull recordar bons moments. Encara queda molta tasca per fer i molt 
important, hem d’avançar amb un canvi, però un canvi real. I amb això, espere que la nova corporació 
tinguem una majoria suficient per a fer-ho efectiu, espere que no tornem a cometre els errors del 
passat. Els errors que ja hem fet, perquè tampoc podem tornar al passat. 
 Acabe donant les gràcies als companys i companyes, a les treballadores d’aquest ajuntament 
per la paciència que han tingut amb aquest regidor, i per damunt de tot, a tots i totes, els nostres veïns 
i veïnes, a les que demane perdó per tot allò que no hem fet be i als que vull agrair el seu 
recolzament constant. Moltes gràcies.  
 
  El Sr. Alcalde  assenyala que a veure si ens passa com al Consell de Ministres i ens 
impugnen per fer campanya electoral en un òrgan col·legial. Vos recorde l’article cent-u del reglament 
orgànic de l’Ajuntament de Canals, que es consideren precs les peticions formulades per un membre 
de la corporació a un altre que tinga gestió i direcció.Simplement te entés i ens hem entés tots. 
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El Sr. Alcalde  assenyala que simplement recordar-te que vas en la mateixa línia perquè 
estàs pregant al pròxim equip de govern i al pròxim regidor. 

 
El Sr. Perez Garcia (del Grup Municipal Popular) manifestant que llavors ho canviaré i diré 

per a l'actual equip de govern que li queden dos mesos que faça el que no ha fet quatre anys. 
 
El Sr. Alcalde  assenyala que només he volgut dir el que està passant..  
 
El Sr. Perez Garcia manifestant que ara el canviaré, no patisques 
 
El Sr. Alcalde  assenyala que realment el precs i les preguntes han de cenyir-se al que heu 

presenta per escrit. 
 
El Sr. Perez Garcia manifestant que veig que a mi m'ho has dit varies vegades i altres 

regidors fan la culebrilla i no els dius res. 
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 El Sr. Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV) assenyala que pots dir coses que es de 
veres que s’han... però hi ha d’altres mentides. A totes les associacions no han anat mai les 
nominatives, de les quaranta dos associacions hi havien trenta-dos associacions, es de veres que ara 
son vint-i-sis. Que sempre has complit? No has complit tots els anys, el dos mil tretze no vas pagar 
les subvencions. Totes les associacions que es presenten, totes tenen subvencions, en altres no. Que 
tens raó amb el del consell? Tens raó. 
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I no havent més assumptes que tractar, la Presidència procedeix a alçar la sessió essent les 

vint-i-dos hores i quinze minuts (22:15 hores) del dia vint-i-huit de març de dos mil dinou. 
 

V.  i  P.  
L’ALCALDE-PRESIDENT  

 
 
 

 

  
Ricardo Requena Muñoz   

 

 


